
 

 

Referat - MED-udvalgsmøde 
 
Tidspunkt: onsdag den 29.5.2024, kl. 13.00 – 15.00, på DB 
 
Mødedel- 
tagere: Gitte Møller Jensen, Line Højlund Rasmussen, Kim Ankerstjerne Thorsen, 

Henrik Bille Krebs, Claus Konggaard Røjkjær, Nikolaj Høegh Skjøde, Peter 
Larsen, Rio Hensel, Lars Søvsø og Steffen Reng Andersen. 

 
Mødeleder:   Steffen Reng Andersen 
 
Referent:   
   
Pkt. 1   Siden sidste møde – deling af viden og info vedr. RU  
   

Blandt andet klubstruktur, gennemgang af udsendt oplæg til drøftelse i MED 
vedr. arbejdstidsregistrering; CfU&L – setup i forhold til medarbejdere og 
mulig psykologbistand ; CfHU - RUN kører godt og mange henvendelser; 
FIT er med i en ansøgning via metodecentret ift. dataindsamling; 
Heltidsskolen er i gang med FP + mange nye elever – starter med højere 
elevtal end længe set; CfF&D – der er go´ drift m. gode aktiviteter; der 
opleves hård retorik i nogle klubber fra få unges side – der er indkaldt til 
møder med deres forældre + tæt samarbejde m. Ungebasen, skoler og 
myndighedscentret; SommerCamp er næste fyldt op; 

 
Pkt. 2 Sidste hånd på og endelig godkendelse af RU-retningslinjer for 

sygefravær + vold, mobning og chikane. 
   

Der er vedhæftet udkast til 2 RU-retningslinjer, der er udarbejdet på 
baggrund af input fra de respektive afdelinger: 

• Retningslinje for sygefravær 

• Retningslinje for vold, mobning og chikane 

• Retningslinje for stress 

Opsamling: 

• Det er MED-udvalgets vurdering, at de udarbejdede retningslinjer 

tydeliggør ungdomsskolens samlede indsats for at identificere, 

forebygge og håndtere vold, mobning og chikane, samt skærper 

opmærksomheden på eventuelle problemer i det psykiske 

arbejdsmiljø, og kan bidrage til at løse disse. 

• De 2 udarbejdede retningslinjer er godkendte 

• Sygefraværsbehandlingen sættes ned til 2 gange om året 

https://broen.randers.dk/personale/arbejdsmiljoe/forebyggelse-og-retningslinjer/retningslinje-og-forebyggelse-af-sygefravaer/
https://broen.randers.dk/personale/arbejdsmiljoe/forebyggelse-og-retningslinjer/retningslinje-og-forebyggelse-af-vold-mobning-og-chikane/
https://broen.randers.dk/personale/arbejdsmiljoe/forebyggelse-og-retningslinjer/retningslinje-og-forebyggelse-af-stress/


 

 

• Vi anvender det centralt udarbejdede årshjul for vores MED-

arbejde, hvorved vi sikrer vi når igennem de respektive temaer, og 

får revideret vores retningslinjer 

• Vi tematiserer vores orienteringsrunde ift. blandt andet årshjulet, og 

løfter generelle tendenser fra orienteringsrunde ind som tema-

punkter på dagsordenen.  

Pkt. 3  Kommunal og RU-økonomi 
 

Økonomi-punktet er 3-delt: 
 

• Randers Kommune har afviklet 2 virtuelle buget-orienteringsmøder – 
der videre-orienteres fra disse 

• Orientering om forslaget til budget,2025-28  
• Status på økonomien i RU pr. 30.4.2024. 

 
Opsamling: 

• Orientering vedr. de to virtuelle budgetmøder – Socialområdet, 

borgere på overførselsindkomster og Nordic Waste – presser 

kommunens økonomi 
• I august vurderes status på de økonomiske konsekvenser for 

kommunen ift. Nordic Waste igen. Tilbageførsel af alle drift- 

enheders overførsler fra 2023 til 2024 blev italesat. 
• Slide med Børn og Skoles forslag til budgetoverslag for årene 

2025-2028 blev drøftet. Her står RU til en basis-budget-regulering i 
2026 på 1 mill., og i 2027 på ½ mill. I budgetårene 2025 og 2028 
bevares de foregående års budget. 

• Forbrugsrapport for RU pr. 31.4.2024 blev gennemgået. Et samlet 

forbrug på 30,9% - dette inklusive overførslen fra 2023 på ca. 
650.000kr, og med en opnormering i HU-regi i perioden frem til 
sommerferien, der endnu ikke er indkommet de aftalte midler til.  

 
Pkt. 4  Skoleudviklingsforløbet, Spor 2 
 

Spor 2 omhandler specialområdet og de skoletilbud, som er uden for 
alemområdet. For ungdomsskolens vedkommende drejer det sig om 
Heltidsundervisningens tilbud. 

 
Opsamling: 

• Spor 2 arbejdet starter op i det kommende skoleår 

• Vi agerer som altid samarbejds- og løsningsorienteret, og med 
fokus på de unge / eleverne 

• Vi møder talstærkt og velforberedte op – vi vil gerne have en RU-
gruppe-deltagelse, og med 10 personer, hvor vi i spor et havde 5 
pladser fordelt ud på flere forskellige grupper  



 

 

 
 
 

Pkt. 5  Eventuelt 

Kommende møders planlægning, og udfordringen ift. driften mht. 

mødedage og tidspunkt. 

 
 

Med venlig hilsen 
 

Steffen Reng Andersen   Lars Søvsø 
Formand    Næstformand 


